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Zápis ze zasedání AS FaVU VUT v Brně ze dne 23.11. 2011

přítomno: MgA. Filip Čeněk, MgA. Tomáš Hlavenka, MgA. Tomáš Hrůza,
PhDr. Kaliopi Chamonikola, Ph.D., Mgr. et MgA. Barbora Lungová, Ondřej Merta,
prof. ak. soch. Tomáš Ruller, BcA. Kateřina Soudková,

omluveni: ak. mál. Tomáš Lahoda, BcA. David Vašina,
nepřítomni: Filip Smetana,

hosté: prof. PaedDr. Radek Horáček, Ph.D., Ing. Jan Krnáč,
omluveni hosté: Mgr. Armutidisová, MgA. Milan Houser.

Program zasedání:
1. Schválení programu, MgA. Lungová;
2. Schválení zápisu zjednání AS FaVU VUT v Brně ze dne 9. 11. 2011, MgA. Lungová ;
3. Čerpání části rozpočtu FaVU VUT v Brně určeném pro AS FaVU VUT v Brně (odměna senátorům, odměna

členům volební komise), MgA. Lungová;
4. Zpráva o průběžném čerpání finančních prostředků, harmonogram konce hospodářského roku 2011, Ing. Krnáč;

a) Schválení investičních prostředků na r. 2011, MgA. Čeněk;
5. Směrnice o přijímacím řízení do doktorského studia na rok 2012/2013, prof. Horáček;
6. Volby do AS VUT, MgA. Lungová;
7. Volby do AS FaVU VUT v Brně, MgA. Lungová;
8. Dodatek č. l k Jednacímu řádu Umělecké rady FaVU VUT v Brně, MgA. Houser;
9. Výroční zpráva o činnosti za r. 2010, Mgr. Armutidisová;

10. Prof. Gabriel - podání vysvětlení ve věci úvazku doc. Fajnora, MgA. Lungová;
11. Rozsah odučených hodin v rámci úvazků na KTDU, MgA. Lungová;
12. Archiv senátu, MgA. Lungová;
13. Stanovení následujícího termínu a programu zasedání AS FaVU VUT, MgA. Lungová;
14. Různé

a) Připomínky k fungování knihovnického systému ALEPH, O. Merta.

1. Schválení programu, MgA. Lungová;
- AS FaVU VUT v Brně se dohodnul posunout čas nadcházejících jednání od 9.00 hod.
- Mgr. Lungová požádala o dodržení pořadí projednávaných bodů dle předloženého programu.
- MgA. Čeněk žádá doplnit bod 14. a) Schválení investičních prostředků na r. 2011 - bod bude projednán v bodu
4. předloženého programu.
- O. Merta žádá zařadit bod 14.a) Připomínky k fungování knihovnického systému ALEPH.
Hlasování: pro: 6, proti: -, zdržel se: ^nepřítomni: PhDr. Chamonikola, prof. Ruller. Program ve znění
navržených změn schválen.

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU VUT v Brné ze dne 9. 11. 2011, MgA. Lungová ;
Zápis rozeslán senátorům k připomínkování v elektronické podobě, zapracovány připomínky Mgr. Lungové a
prof. Rullera. Zápis s vyznačením doplnění a změn předložen senátorům na zasedání dne 23. 11. 2011, příloha
č. l . Senátoři se rozhodli přistoupit ke schvalovacímu procesu.
Hlasování: pro: 6, proti: -, zdržel se: -, nepřítomni: PhDr. Chamonikola, prof. Ruller. Zápis ve znění
předložených změn schválen.

3. Čerpání části rozpočtu FaVU VUT v Brně určeném pro AS FaVU VUT v Brně (odměna senátorům,
odměna členům volební komise), MgA. Lungová;
Ing. Krnáč předložil senátorům ústně zprávu o čerpání finanční položky rozpočtu FaVU VUT v Brně určenou
pro AS FaVU VUT v Brně. Dle Mzdového předpisu VUT v Brně a na základě rozhodnutí AS FaVU VUT
v Brně vypláceny odměny senátorům. Vzhledem k chybějícímu pokynu k vyplácení {způsobeného
nedostatečnými a nepřesnými podklady ze strany tajemníka vůči AS FaVU o čerpání vr . 2011, pozn. věr.}
nebyla části senátorů odměna vyplácena, stejně jako zástupcům studentů v AS FaVU VUT v Brně. (AS FaVU
29.9. 2011 disponoval odlišnými, chybnými informacemi, dle kterých nebyly odměny vypláceny v roce 2011
žádným senátorům, pozn. věr.) Dle ing. Krnáče k čerpání zůstává částka 39.300,- Kč z rozpočtu AS FaVU VUT
v Brně a částka 36.000,- Kč ze stipendijního fondu.

Dojednání se dostavil prof. Ruller.



Mgr. Lungová žádá senátory o opravu informace ze zápisu z AS FaVU, bod. 8, ze dne 29. 9. 2011, kde byla
uvedena informace o nevyplácení odměn senátorům vr . 2011, která se jeví na základě sdělených skutečností
jako chybná a tudíž nepravdivá. Na základě podaných podkladů navrhuje
Usnesení č..l:
- těm senátorům, kterým nebyly vypláceny odměny, vyplatit odměny formou jednorázové odměny
- nový senátorům vyplatit odměny formou mimořádné odměny za období, od kterého byly členy AS FaVU VUT
v Brně
- studentům vyplatit odměny zpětně jednorázově formou stipendia
- studentům, kteří již nemají tento statut vyplatit odměny formou mimořádné odměny
- výše odměn bude respektovat výši odměn v uplynulých letech za příslušné funkce v AS FaVU VUT v Brně
Hlasování: pro: 6, proti: -, zdržel se: l, nepřítomna: PhDiv Chamonikola,Usnesení schváleno.

Mgr. Lungová navrhuje vyplacení odměn pro členy volební komise pro volby do AS VUT v Brně
Usnesení č. 2:
AS FaVU VUT v Brně schvaluje poskytnutí odměny pro členy volební komise AS FaVU VUT v Brně pro volby
do AS VUT v Brně ve výši 3.000,- Kč pro předsedu komise, 2.500,- Kč/osoba pro dva členy komise a 800,-
Kč/osoba pro dva studenty, kteří se na volbách podíleli. Celkem částku 9.600,- Kč.
Hlasování: pro: 2, proti: -/zdržel se: 5, nepřítomna: PhDr, Chamonikola. Usnesení neschváleno.

Usnesení č. 3:
AS FaVU VUT V Brně schvaluje poskytnutí odměny pro členy volební komise AS FaVU VUT v Brně pro
volby do AS VUT v Brně ve výši 2.000,- Kč pro předsedu komise, l .500,- Kč/osoba pro dva členy komise a pro
dva studentky, kteří se na volbách podíleli částku po 800,- Kč/osoba. Celkem 6.600,-Kč.
Hlasování: pro: 5, proti: -, zdržel se: 2, nepřítomna: PhDr. Chamonikola. Usnesení schváleno.

o MgA. Hrůza, senátor AS FaVU VUT v Brně a AS VUT v Brně seznámil senátory se stanoviskem Ing.Kotka,
kvestora VUT v Brně, k výstavbě budovy fakulty. Na zasedání AS VUT v Brně Ing. Kotek uvedl, že se
s výstavbou na Kraví Hoře vzhledem k současnému negativnímu výsledku jednání s městem Brnem v budoucnu
nepočítá. Záměrem VUT v Brně je nákup pozemku. Pro fakultu zůstávají varianty Rybářská nebo Ponava. Dle
kvestora je nejelegantnějším řešením umístění fakulty Pod Palackým vrchem.

4. Zpráva o průběžném čerpání finančních prostředků, harmonogram konce hospodářského roku 2011,
Ing. Krnáč;
bod nebyl projednán, harmonogram konce hospodářského roku 2011 pedagogové obdrželi.

4. a) Schválení investičních prostředků na r. 2011, MgA. Čeněk;
Ing. Krnáč podal ústně zprávu o čerpání investičních prostředků v r. 2011 446.356,- Kč, hrazeno
z investičních prostředků FaVU VUT v Brně a z finančních prostředků obdržených za RUV ve 4. čtvrtletí r.
2011. Písemný materiál zpracuje Ing.Krnáč, senátorům bude doručen prostřednictvím zapisovatelky. Ing. Krnáč
žádá senátory o dodatečné schválení čerpání investičních prostředků v r. 2011.

Dojednání se dostavil se prof. Horáček.

Stanovisko ekonomické komise, předložil MgA. Čeněk:
Ekonomická komise AS FaVU VUT v Brně konstatuje, že investiční prostředky fakulty nelze začít z rozpočtu
čerpat před jejich schválením v AS FaVU VUT v Brně, tak, jak k tomu došlo v letošním roce, a žádá tímto
děkana, aby se situace v příštím roce neopakovala a byl dodržen standardní postup schvalování a následného
čerpání investičních prostředků fakulty.

Prof. Ruller upozornil, že kolegium děkana čerpání investičních prostředků neschvaluje, pouze doporučuje
děkanovi. Čerpání finančních prostředků (investičních i neinvestičních) schvaluje akademický senát fakulty.
Doporučuje, aby se čerpání investičních prostředků na FaVU vrátilo k dřívějšímu systému, kdy se o něm jednalo
za účasti všech vedoucích pracovišť na poradě pedagogů.



Usnesení:
AS FaVU VUT v Brně vyjádřil politování nad faktem, že děkan předložil rozpočet čerpání investičních
prostředků až v době, kdy v zájmu plynulého chodu fakulty v závěru ekonomického roku nemůže akademický
senát již reálně ovlivnit strukturu čerpání investic, kterou kolegium projednávalo dne 13. 10. 2011. Apeluje
proto na děkana a tajemníka, aby v příštím roce předkládali rozpočty včas a akademický senát měl dostatečnou
lhůtu na jejich projednání a schválení.
Hlasování: pro: 7, proti: -, zdržel se: -, nepřítomna PhDr. Chamonikola, Usnesení schváleno.

Mgr. Krnáč se omluvil z dalšího jednání z důvodu pracovního zaneprázdnění.

Mgr. Lungová navrhuje, aby bylo ve 48. týdnu svoláno jednání ekonomické a legislativní komise AS FaVU
VUT v Brně, jejichž stanovisko bude předneseno AS FaVU na příštím zasedání.

5. Směrnice o přijímacím řízení do doktorského studia na rok 2012/2013, prof. Horáček;
Senátoři obdrželi verzi, ve které jsou graficky vyznačeny vyžádané opravy ve znění směrnice, příloha č. 2
zápisu. K předložené, opravené směrnici podal prof. Horáček komentář. Prof. Horáček vyjádřil nesouhlas se
stanoviskem AS FaVU VUT v Brně se skutečností, že absolventům mgr. stupně studia není umožněno návazně
nastoupit v témže roce do dr. stupně studia, nicméně i tento požadavek senátu je ve směrnici zapracován.

Usnesení:
AS FaVU schvaluje Směrnici děkana FaVU VUT v Brně o podmínkách přijímacího řízení do doktorského studia
na akademický rok 2012/2013 ve znění zapracovaných změn dle usnesení č. 4, bod 5, zasedání AS FaVU VUT
v Brně ze dne 9. 11. 2011 a ve znění usnesení č. 2, bodu 12 zápisu ze zasedání AS FaVU VUT v Brně ze dne
26.10.2011.
Hlasování: pro: 7, proti:-, zdržel se: -, nepřítomna dr. Chamonikola, Usnesení schváleno.

6. Volby do AS VUT, MgA. Lungová;
MgA. Hlavenka podal zprávu o průběhu voleb do AS VUT v Brně. Zápis o volbě do AS VUT v Brně ze dne
8.11. 2011, příloha č. 3 zápisu, zveřejněn na webových stránkách fakulty i na nástěnkách v obou objektech
fakulty. Do AS VUT v Brně zvoleni: Mgr. Jana Kořínková, studentská komora; MgA. Hrůza, komora
akademických pracovníků a MgA. Klímová, komora akademických pracovníků (o postupu mezi MgA.Klímovou
a Mgr. Korbičkou rozhodnula, z důvodu stejného počtu hlasů, dle směrnice a zákona, volební komise losem),
Mgr. Korbička zůstává náhradníkem.

7. Volby do AS FaVU VUT v Brně, MgA. Lungová;
Mgr. Lungová předkládá ke schválení AS FaVU VUT v Brně harmonogram voleb do AS FaVU VUT v Brně pro
funkční období březen 2012 až březen 2015, příloha č. 4 zápisu.

Usnesení č. 1:
AS FaVU VUT v Brně schvaluje vyhlášení voleb do AS FaVU VUT v Brně pro funkční období březen 2012 až
březen 2015 na dny 28. a 29. 2. 2012.
Hlasování: 7, proti:-, zdržel se:-, nepřítomna; PhDr. Chamonikola Usnesení schváleno.

Usnesení č. 2:
AS FaVU VUT v Brně schvaluje harmonogram voleb do AS FaVU VUT v Brně pro funkční období březen
2012 až březen 2015 (příloha č. 4 zápisu).
Hlasování: pro: 7, proti: -, zdržel se: f, nepřítomna PhDr. Chamonikola. Usnesení schváleno.

Zjednání odešli - host prof. Horáček, senátoři prof. Ruller a MgA. Čeněk.

Senátoři projednali podrobné pokyny k volbám do AS FaVU VUT v Brně, schvalovací řízení proběhne na
následujícím zasedání AS FaVU VUT v Brně.

Dojednání se vrátili senátoři prof. Ruller a MgA. Čeněk.

Volební komise pro volby do AS FaVU VUT v Brně bude projednána a schválena na následujícím zasedání AS
FaVU VUT v Brně. MgA. Hlavenka souhlasí s členstvím ve volební komisi. Senátoři MgA. Lungová, MgA.
Hlavenka a MgA. Čeněk osloví potencionální členy komise.



Senátoři souhlasí s návrhem prof. Rullera, aby byla před volbami svolána akademická obec FaVU VUT v Brně a
to buď v termínu před uzavřením kandidátek pro volby nebo před volbami.

8. Dodatek č. l k Jednacímu řádu Umělecké rady FaVU VUT v Brně, MgA. Houser;
Žádost děkana k projednání dodatku č. l k Jednacímu řádu UR FaVU VUT v Brně předložena v písemné
podobě, příloha č. 5 zápisu.
Usnesení:
AS FaVU VUT v Brně přijímá k projednání dodatek č. l k Jednacímu řádu Umělecké rady FaVU VUT v Brně.
Dnem 23. 11. 2011 začíná běžet standardní předkládací lhůta.
Hlasování: pro: 7, proti: -, zdržel se: -, nepřítomna: PhDr. Chamonikola. Usnesení schváleno

9. Výroční zpráva o činnosti za r. 2010, Mgr. Armutidisová;
Výroční zpráva o činnosti za r. 2010, příloha č. 6 zápisu. Změny požadované AS FaVU VUT v Brně
zapracovány.
Usnesení:
AS FaVU VUT v Brně schvaluje Výroční zprávu o činnosti za r. 2010 v předloženém znění.
Hlasování: pro: 7, proti: -, zdržel se: -, nepřítomna: PhDr. Chamonikola. Usnesení schváleno.

AS FaVU VUT v Brně konstatuje, že výroční zprávy o činnosti v nadcházejících obdobích požaduje předkládat
ve standardizované formě dle MŠMT v termínu schvalování rozpočtu na příslušný rok. Do konce r. 2011
očekává předložení pravidel pro sestavování rozpočtu na r. 2012. Předsedkyně AS FaVU VUT v Brně seznámí
s uvedenými skutečnosti kolegium děkana fakulty.

10. Prof. Gabriel - podání vysvětlení ve věci úvazku doc. Fajnora, MgA. Lungová;
Dle sdělení Mgr. Lungové byl prof. Gabriel pozván na zasedání AS FaVU VUT v Brně, z pracovních důvodů se
nedostavil a přislíbil účast na nadcházejícím zasedání AS FaVU VUT v Brně.

V průběhu projednávání bodu odešel a vrátil se dojednání prof. Ruller.

Usnesení:
AS FaVU VUT v Brně vyzývá k účasti najednání akademického senátu prof. Gabriela a očekává dodržení jeho
příslibu dostavit se na jednání senátu dne 14. 12. 2011 v dopoledních hodinách. Prof. Gabriel se na jednání
opakovaně nedostavuje a nepodal požadované vysvětlení k předloženému bodu.
Hlasování: pro: 7, proti: -, zdržel se: -, nepřítomna: PhDr. Chamonikola. Usnesení schváleno.

11. Rozsah odučených hodin v rámci úvazků na KTDU, MgA. Lungová;
Mgr. Lungová vznesla dotaz na stanovený počet odučených hodin pedagoga na KTDU, na stanovení klíče pro
počet hodin nebo stanovení počtu hodin na základě dosaženého vědeckého titulu. V případě neexistence
podobného klíče, který funguje na jiných fakultách dává podnět k jeho eventuelnímu stanovení. AS FaVU VUT
v Brně se na příštím zasedání dohodne na způsobu projednání problematiky s vedením fakulty.

PhDr. Chamonikola k problematice počtu odučených hodin uvedla, po svém příchodu na zasedání, že po svém
nástupu do funkce vedoucí KTDU zjišťovala stav na fakultě i na jiných VŠ. Stanovení počtu odučených hodin
je individuální. Rozdíl je mezi odučenými hodinami, konzultacemi, další agendou, vedením oddělení,
proděkanskými funkcemi, vedení diplomových prací jednotlivých pedagogů. V současné době je dle jejího
názoru výuka vyvážená. Pedagogové s nižšími úvazky mají např. za povinnost řešení nižšího počtu diplomových
prací (cca 3, při plném práč. úvazku 15) a dalších povinností. Otázku nemůže zodpovědět za celou fakultu.

12. Archiv senátu, MgA. Lungová;
Vznikající zápisy AS FaVU VUT v Brně jsou průběžně ukládány do úložiště i v elektronické podobě.

13. Stanovení následujícího termínu a programu zasedání AS FaVU VUT, MgA. Lungová;
Usnesení:
Příští řádné zasedání AS FaVU VUT v Brně se bude konat ve středu 14. 12. 2011 v 10.00 hod., učebna č. 405,
FaVU VUT v Brně, Rybářská 125/13/15, Brno.
Hlasování: pro: 7, proti: -, zdržel se: 1. Usnesení schváleno.
PhDr. Chamonikola se omlouvá, z důvodu výuky se dostaví dojednání v jeho průběhu.
Z důvodu dlouhodobě plánovaného zdravotního vyšetření se omlouvá zapisovatelka.



14. Různé
a) Připomínky k fungování knihovnického systému ALEPH, O. Merta.
Senátor Ondřej Merta upozornil na problém s knihovnickým systémem ALEPH, který je takového rozsahu, že
ho nelze řešit knihovnicí fakulty. Jedná především o prodlužování výpůjček, rezervace knihovního fondu,
zjištění stávajících zápůjček. Prof. Ruller doplnil, že jsou problémy i s nákupy a úhradami knih ze zahraničí.

Prof. Ruller žádá o zvážení možnosti fungování knihovní rady fakulty, složenou ze členů napříč fakultou, která
by rozhodovala např. o nákupu publikací.
Usneseníč. 1:
AS FaVU VUT v Brně vyzývá a žádá ředitele ústřední knihovny Ing. Fasuru k řešení problému omezené
funkčnosti knihovnického systému ALEPH - např. el. prodlužování knih, případně elektronická rezervace.
Usnesení: pro: 8, proti: -, zdržel se: -, Usnesení schváleno.

PhDr. Chamonikola objasnila stávající systém fungování nákupu literatury do fakultní knihovny. Knihovna je
součástí KTDU, má jednu pracovnici, která užívá občasné výpomoci studentů. Podněty a požadavky k nákupu
publikací shromažďuje PhDr. Chamonikola, přičemž je snaha vyhovět všem požadavkům v rámci přidělených
finančních prostředků (30 tis. Kč), které má knihovna k dispozici. Nákup probíhá 2x - 3x ročně.

- Prof. Ruller a MgA. Čeněk požadují, aby byly informace o nákupu včetně termínů zveřejňovány a poskytovány
vedoucím ateliérů.
- O. Merta dále připomínkoval potřebu revidovat odebírané časopisy a nemožnost prodlužovat zápůjčky
v systému knihovnicí fakulty.
- Prof. Ruller žádá o možnost zajištění přístupu do systému ALEPH pro studentku dr. studijního programu jejíž
je školitelem, a která by mohla vzhledem k zaměření svého programu - archivace, knihovnici pomáhat.
Doktorandka by mohla být v prostoře knihovny na Údolní a jejím prostřednictvím by mohlo být zpřístupněno
dlouhodobě plánované.

Usnesení c. 2:
AS FaVU VUT v Brně žádá vedení fakulty o řešení problematiky elektronického systému nákupu literatury v
systému ALEPH. Nereálné jsou především nákupy literatury ze zahraničí ať již přímo v zahraničí kupované
(např. katalogy výstav) nebo proplacení nákupu literatury, kterou je třeba uhradit před jejich fyzickým
doručením na půdu fakultní knihovny.
Hlasování: pro: 8, proti: -, zdržel se: -. Usnesení schváleno.

Zapsala: Jana di Len^rdo
Verifikoval^ Mgpťet MgA. Barbora Lungová


